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 2016في انتخابات الرئاسة الامريكية لعام  ة.. دراسالظاهرة الترامبية

 *أ.د سعيد مجيد دحدوح 

كلانللللا  للل    يللل ا  لمللل   للللي ر ا    للل    يللللا   تسللليه   لا قبلللي م للللاي ت المللللا  ت ريكلللوا تل     للل   ت للل      
تسلللير    لللق ايلللث م للللاي ت طلللاها   لللث    طلان للللا  ت للل ت   ت رللللي ر ت  قلللوهتلا  للل  تلسللليه     رللللاهذ  للل    ت ب  طللللان  

إ  تقي للللا رللل  هت   ات  للل    لللليه   , إ   كا للللا   لللق ت رللللي ر ت  ت لللث     1776 ت للل   تلسللليه    للللاي 
 .1789 م  كلا  لا  يي ي ت الملا  ت ريكوا تل        لاي   ت و   ت هات  ت ب  طلان    كلا ف     

ت وسياه تل كلا ي    ت ر كز  ,   ت   ر    ت ل ط   تل        ها    ت ريكوا  ت الملا   كلا     ر  ه لا   اايو 
ت ريرط   ف   جراع تلهت  ت هات و  لا قصو   لا ت كو    أخطلاه )ت ومره تط   ت ي ب  (  ت ي ب  ,    اتل         

تلسيه   تل يرلا  ,  بلا يلا    لاء  تا لاي   ت ي    لا  جلاهب ا ب تلسيه   ف  ت الملا    ث خطاه  لا   ث
لا   ,   ت   ت وسياه  يب       ح ت فصي  ي  ت ل طلا  ت  لا      ق   كو    س طلا  تلإهت ا ت  لا   ت ومره تط   ت ن

ت ل ط    ت ي ب ,  ت   بلالني لاب  ت ينفي م   ت ل ط   هئلاس   ت   كا   تل       يؤكو   ث  ت وسياه  تا لاي   لاء  
تل يه ت يي  ع     ت ث  تسينلا تلا  )ت يياخ  ت ناتب(  نلاظم يكا      ج لي   ت يياخ  ت   ج س  و     ط ف مك  لا  

 . ()ت رج س ت ي ب  ت ن لا  
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The Trumpism (Trump phenomenon) ... a Study in the 2016 US Presidential 
Elections 

Prof. Dr. Saeed Majeed Dahdouh 

       Before the establishment of the United States of America and the proclamation 
of its independence, thirteen colonial states were subject to the British crown, and 
these colonies exercised a measure of autonomy, and this continued until the 
revolution against Britain and the declaration of independence in 1776, when those 
colonies turned into independent states, as the necessities of confronting the forces 
required the British formed an alliance of these countries, then merged to form the 
United States of America in 1789. 

One of the necessities of unifying the United States of America was to strengthen 
the central authority, so the US Federal Constitution included in the rules what was 
intended to reduce the dangers of (popular democracy) represented by the total 
popular will, which the experiences of the War of Independence in the states 
indicated on its danger to social independence. The constitution is imbued with the 
spirit of separation of public powers in order to limit the authority of the general 
democratic representative will. Therefore, the provisions of the American 
Constitution came to confirm that the presidency of the executive authority is 
through popular election, and that the legislative authority consists of two chambers 
(the Senate and Representatives) based on the belief that the Senate regulator 
limits the Extremism of (the People's Representative Council). 
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 الاندماج وبناء الدولة في العراق 

 أ.د. خيري عبد الرزاق جاسم

 صللل    قلائرللل    لللث أسلللس م للللان  ت  للل تش  للل   يللل     نللللاء ت و  للل   نللل   هلللا   أي فللل  ت ا لللا  أ   كهيللل     للل  
ت راتطن   س لا ا ت هلانا     ب لالا    ق  لانث بكلب تل هتك ت ل لاس   لل  أا لللا  ت ينر لل  ت ل لاسلل       ت كلانلللا   للق 

 طلللي ت ريللللاهك    ت ياا للل    ت  ا لللا     ت لللن  فللللا   يللل    تلنلللو لا   طللل ح نفلللل لا بهلللاا   ينا للل  تلأا للللا   ي لللو ا   
 . نلاء ت و    ف  ت   تش  كريط ب أسلاذ   هكيزا أسلاذ    هكلائز

 لل   يلل     وأللوا أ لل   فلل   نلللاء ت و  لل   أسلل رلا  2003 لللانث ت  لل تش    نلل  تلاللي   تل    لل  فلل  ت  لللاي 
أسلل لا لالا  بلاالل تلا   للؤ  تلا فلل    ق لل    للق ت بنلللاء    للق أ  تلأ    لللا  كلللانات مري كللا  خطلل    اللي     كللن م  للم م انللات 

 و  لل   للا  ر  لل   يط للب خ لل  ت يلل اه بلا راتطنلل    نطللاي   للث ملل م   اق لللا   تر ي  خط  لإ لا ا ت بنلاء  فبنلللاء ت
  صاهت   رلاع    ي    بلا و    أيبنلا لللا تلأفلل ت   ت رجيرلل  ت رللون     لل  ا   للث   للق  فللر   نلللاء  ؤسللللا  سلل     

 ييلللا ه تلسيجلاب   قلا ها  خلار     رللاء    للا أ لل  أيط للب   ز للز ت هللوها   للث  كصلليي ت  لل تئب   نيلللاء ت  لللا   
 نط      ت هلا وا إ ث ت هر      ت كلا     ت صك ح أ  ت ري    قومر  فأن لا ت يللاي  طلل ح بهللاا  بكلا لل  إ للث  للللاع  

  ا ا   وما     أ ي  كهي  تلنو لا  ت اطن  ت  ي س  ا   بلا    ها    كزتلا أسلاس لالا ف   نلاء ت و    ت   تم  

 

 

 

 

 

 

 

 

. 



 

 .. يطلب مستل البحث او المجلة بشكل كامل من رئاسة تحرير المجلة
 

Integration and State Building in Iraq 

Prof. Dr. Khairy Abdul Razzaq Jassim 

      Iraq has been suffering from a state-building problem for decades, that is, in 
reaching or achieving a modern state based on the foundations of citizenship and 
the rule of law, and accordingly it has suffered, according to political perception, 
from the crises of political development, and if these crises are multiple and varied 
such as participation, distribution, identity ... etc. The problem of integration 
presents itself strongly as a basic requirement, and a fundamental pillar of state 
building in Iraq. 

Since the American occupation in 2003, Iraq has suffered from many problems that 
affected the building of the state and contributed directly and effectively to 
obstructing that construction, because the Americans had a plan for the occupation, 
but they did not devise a plan for rebuilding. Building a state is a process that 
requires creating a sense of citizenship and involves Collective values, expectations, 
and perceptions of the state embraced by individuals and civil society, and 
moreover, building institutions that are responsive, capable and accountable is 
something that requires strengthening the capacity to collect taxes and establish 
mechanisms for consultation that go from the bottom up, and if it is true that the 
problem is old, then it is raised today strongly and in need of serious endeavors and 
solutions in order to achieve national integration, which will, of necessity, be a 
fundamental basis in building the Iraqi state.  
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 القانون الدولي العام في ظل التحولات الدولية الراهنة دور 

 م. رشا ظافر محي الدين 

نظلاي ت هلانان  ت و    بلا   لا وتلا   م أاتكب ت يكال  ت و   لل  بلللا  نم  لل  ت اتقلل  ت للو    ت لل ي الل و ر  اي ت      ت 
ه للللاملا  تل يرلا للللا  تي خللل   ت  هلللا  تلأخيللل ا  جرا للل   للل  ت يكلللال   ت يايللل ت  ت ج ه للل  سلللاتءتلا   لللث  لللليا  ت 

 .ت ريلاكي  تلأا لا 

ل مكيرلللي ت هللللانا  ت هوتسللل   ت   لللا  ف لللا  جرا للل   للل  ت هات لللو ت رلللللاأ ا  ت راتكبللل   يطلللاه ت رجير للللا   نيللل  ت  
ت هلللانا  ت للو    أرللكث فلل  ت  وأللو  لل   هي لل لا و ت  ت نلل   يجلللا اتلا  للي   كللا  فلل  كطيلل   لل  تلأا لللا       للأطي  

ا لا  ت و     ت  ت ن  بصللاها ف لا لل   برلللا مفلليح بلللاب ت يكي فلللا  ت رنك فلل   ت  طيلل ا ت يلل  نلا بلللالا ت  وأو    ت ه لاملا  تلأ
 . لا      ف    ران لا  راتا   ت ها  

ت  ت يطللاهت  ت يلل  أ هبلللا ن لاملل  ت كلل ب ت بلللاه ا  تسلليف ت  ت الملللا  ت ريكللوا بلا للللاا  ت و   لل   تقع لللالا  سللركلا   كطيلل  
 تلقيصلللا م  ت للث ت  رللي ت  للل  ي  سللاتء بيلل ي   نا لللا  للي  ت  للااا ت ل لاسلل     ت و   بر رلللا   للوخ   كطيلل ا 

فلل  ي تي  لل  خلل   تسلليا   تلأ للم ت ريكللوا فلل   لل ت ت يللأ   إ   بلل ه ت للو   ت يلل   هللاي   للث  طللي  لل   ت ررلاهسلللا  
ي  الل  ت للوفلاع  اتقف لا  س اك لا بلالسينلا  ت ث ت هلانا  ت و    تنط قلالا     كي ف  نك ف  بنا    كلا ياسلل  فلل   فللل 

ت ي      بوأ  وي ت يوخي ت   ن  تسي وتي ت هاا ت  ت ي وأو بلاسي رلا  لا فلل  ت   قلللا  ت و   لل   تلسلليطنلاءت  ت للاته ا 
 .  ي رلا 
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The Role of Public International Law in Light of the Current International 
Transformations 

Rasha Dhafer Mohiuddin 

      It is known that the international legal system has become static and has not 
kept pace with international transformations, despite the international reality that has 
witnessed in recent decades a series of transformations and radical changes, 
whether at the level of issues and concerns or problems and crises. 

The law does not tolerate holiness and eternity, as it is a set of rules that are in line 
with and keep pace with the development of societies. However, international law 
has become in many of its current requirements bypassing and even often 
preventing many current international issues and crises from being effectively 
framed, thus opening the door to deviant and dangerous adjustments that often 
What is subject in its content to the balance of power. 

The developments that followed the end of the Cold War and the de facto isolation 
of the United States in the international arena allowed many countries to implement 
many interventions that varied from political and economic pressures to military 
action, either individually or through the exploitation of the United Nations in this 
regard. Countries that rely on such practices justify their positions and behavior in 
reference to international law on the basis of a deviant adaptation of its provisions, 
such as expanding the interpretation of the right to legitimate defense and the 
principle of non-interference or preventing the use of force or threatening to use it 
in international relations and the exceptions to them. 
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 2003الشاملة بعد  مكانة القوات المسلحة في الإستراتيجية الإيرانية

 *م.م محمد نجاح محمد الجزائري 

 لللرث  لل   تلسللي ت  ج    كي      ف  ت  لا م سللي ت  جي لا ت  لا لل    لللا  ت يلل   للليط    لل  خ   لللا  كهيلل  ت للوتف لا,   
   ج   ت    لللا ت  تلسللي ت  ج   ت يلللا   ,   لل  تلسللي ت  ج   ت    لللا  يفلل ع تلسللي ت  ج لا  تلخلل   كلاسللي ت  ج بلالسللي ت 

تقيصلللللا م ,       ,  ت  للللل      ت   ر لللل   تل يرلاع لللل   ني  لا  ل رلللللا م للللت  ارللللاع ت بكلللل  فلللللا  تلسللللي ت  ج   
ت  للل     تلأ تن لل   لل  فلل   لل ب ت بكلل   قبللي ت  نينلللا   تلسللي ت  ج   ت  للل     مجللب ت ل ت  نف للم  ن لل    ه 

     تلأ تن لل  ل  ت  هيللوا  لل  ت ركلل ك تلسلللاذ ت  هيللوا ت  للل     تلأ تن لل   ت يلل    سللم  ارللاح تلسللي ت  ج   ت  للل 
 .     تلسي ت  ج  ,   كو  ت بلاا  ف  ن لام  ت ربك  تلسي ت  ج   تلأ تن   ت    لا   تلسي ت  ج   ت  ل     تلأ تن  

The Place of the Armed Forces in Iran's Comprehensive Strategy After 2003 

Muhammad Najah Muhammad Al-Jazaery 

     Each country in the world has its own strategy through which it can achieve its 
goals, and this strategy is called the supreme strategy or the comprehensive 
strategy, and from the supreme strategy the other strategies are branched out as 
economic, ..., military, scientific, social and other strategies. The Iranian military is 
at the heart of the research, and before we deal with the military strategy, we must 
first understand and recognize the role of the Iranian military doctrine, which clearly 
articulates the Iranian military strategy, because the doctrine is the main engine of 
this strategy, so that the researcher determines at the end of the topic the higher 
Iranian strategy and the Iranian military strategy. 
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 ة عن الحكومة لدى الجمهور العراقيالصورة الذهنية التي تشكلها الفضائيات العراقي

 *مثنى محمد فيحان

 ؤ ي  سلائي تلأ  ي   هتلا   رلالا ف   كوأو  للاهت  تل يرلاي نكا ت رارا لا  ت ل لاس    تل يرلاع    تلقيصلللا م  
 ملللا   ت طهلال لل   ت وأن لل   ت يللؤ   ت وتخ  لل   ت  لاه  لل    للو    ل سلل رلا ب للو ظ للاه ت يهن لل  ت  قر لل   ت بلل  ت ف لللائ   تا 

 . و   سلائي تلإ  ي   ن لا ت هنات  ت ف لائ     أ للاع ت جا تل   ت ي   اطي لا ت هنات    ق

    بط ت للو ه ت لل ي  هللاي بللو ت هنللات  ت ف لللائ   فلل  ت رجيرلل  ته بلاطلللالا    هلللالا بركللو ت    يايلل ت  س لاسلل    ت يرلاع لل  
 ن لل  لأخلل     لل ت  ا للو  سلللائي تلإ لل ي  تقيصلللا م   ني  لللا     ي للف  لل   ت ريايلل ت   لل   جيرلل   خلل    لل  فيلل ا ا 

بيلل ي  لللاي  ت ف لللائ لا  بيلل ي خلللاو إاللو  تلأ  ت  ت ر رلل  فلل  إمصلللا  تلأخبلللاه  ت ر  ا لللا     طلائ لللا  فلللي ت  
ف  قات ب  كو ا    أ ي هسم    ح ت صاها  ت ي  أاه و   لا أ   يكا  ف    ن   ت جر اه  ت ي  قو  كللا   للاها 

  تلأاللوت  ت ل لاسلل    تلأا لللا    لل  ق   للط   ت هنللات  ت ف لللائ   ت   تم لل   للو ه كبيلل  س ب   أ  تمجلا     ل س رلا ف
ف   ر    خ   ت يصاهت   ت هنلا لا   ي  أ سلاا ت جر اه  ب  أسلا يب   يرو لا ف   نلا   ت يؤ   ت  لا        للم  

 ت ج ت ل لاسلل   ت  ت  لل   هللاي ب ر  لل   يلل يي ت صللاه فلل  أ  لللا   ر اه لللا  لل  ط  لل  ت رللات   ت نيلل ت  تلإخبلاه لل   ت بلل 
 .إ ث   ض ق     لا 
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The Mental Image that Iraqi Satellite Channels Create About the Government 
Among the Iraqi Public 

Muthanna Muhammad Faihan 

    The media plays an important role in determining the paths of interest towards 
political, social, economic, cultural and religious issues, and the internal and external 
affairs of countries, especially after the emergence of digital technology and satellite 
broadcasting, the increase in the number of media outlets, including satellite 
channels, and the expansion of geography covered by those channels. 

The role that satellite channels play in society is closely related to political, social, 
economic and other determinants and variables, and these variables differ from one 
society to another and from one period to another, so the media in general and 
satellite channels in particular are one of the important tools in conveying news and 
information and giving them explanations in specific formats in order to draw the 
features of the image that it`s wanted to form in the mind of the audience, which 
may be a negative or positive image, especially in political events and crises, so 
Iraqi satellite channels play a major role in the process of creating perceptions and 
convictions among the audience through methods they adopt in dealing with public 
affairs then it creates images in the minds of its audience through materials, 
newsletters, and political programs aimed at presenting an issue. 
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 الوسائل الأساسية لاكتساب الوعي السياسي

 هبة علي حسين 

ظ نلا ت ث  اراع ت ا           نظ  ارا     فرننلا ن   إ   هتس  ت ا    يري ت ص و كلاف  تل يرلاع لل   إ ت ن
 تلقيصلللا م    ت ل لاسلل      للا ميللي  ت للث أ  ت للا    للا اصلللا  إ هتك ت نلللاذ   صللاهت  م    لللا م ت ركلل ط   للم  برلللا 

صللاه أيكللو  بكلا لل   نلائ لل   لاه   لل   رجيرلل  مييري    للو  لل    قلللا  بلا طب  لل  تلإنللللان    بلالأفكلللاه    للا إ هتك   
  ي   بر نث إ  ت ا   طلاب و  لاه     نلائ  ,  ي ح ت ا    لا لل   ت للا   ت ل لاسلل  خلا لل   رفلل ت  إ هتك     فلل  

ك ي  لللا  ت ك للم تلأ رلللاع تل يرلاع لل    ت ل لاسلل   فلل  ت للب    ت ريلللاكي ت يلل   ع يلل لا فيكللا  اين لللا  للو ت هللوها   للث  
 ن لللا   فينللوف    يكلل ك  لل  أ للي  ايي  لللا   طا   لللا    لل  ت اسلللائي ت كفي لل  بلاكيللللاب  نظا لل     ي لا   كوأو  اقللف  

 لل   سلللائي ت ينيللي  ت ل لاسلل   ف لل   لالا  أكلا مر لل  لالا  ارللاع    لل  س لاسلل   ه نلل  قلللا ها   للث  ك يللي تلأاللوت   ك للي لا 
ت رصلل ك  ت    لللا   رجيرلل   برلللا   ط        ت اسلائي أيم ن ذ ت ق م ت ل لاس    و  تلأف ت    ا  و س اك م برلا م للوي

 .م     ن م  اتطني   لا كي  قلا ه     ث ف م   ك يي ت اتق  ت ل لاس  بلا ط ش ت   ر   ت روه س 
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The Primary Means of Gaining Political Awareness 

Heba Ali Hussain 

    If we look at the subject of awareness (consciousness) from a holistic point of 
view, we see that the study of consciousness includes all social, economic, and 
political levels, and it indicates that consciousness is the harvest of people's 
recognition and perceptions of the world around them, including the relationships it 
contains with human nature and ideas, which is recognition and perception. It is 
determined by a historical constructive state of a specific society, meaning that 
awareness is of a historical and constructive character, and awareness in general 
and political awareness in particular allows individuals to perceive and know the 
social and political conditions in the country and the problems they live in, so that at 
that time they have the ability to analyze, judge and determine a position on it, so 
they rush and move in order to change and develop it . One of the means ensuring 
the acquisition of a rational political awareness system capable of analyzing events 
objectively and academically are the means of political upbringing. Through these 
means, political values are inculcated in individuals and direct their behavior in a 
way that serves the higher interest of society and in a way that creates good 
citizens who are able to understand and analyze political reality by scientific studied 
methods. . 

 

 

 

 

 


